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Besvarelse af spørgsmål nr. 67 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 67 (Alm. del), som Folketingets 

Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 11. januar 2023. Spørgsmålet 

er stillet efter ønske fra Karina Lorentzen Dehnhardt (SF). 

 

 

 

Peter Hummelgaard 
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Spørgsmål nr. 67 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Vil ministeren oplyse, hvor mange af samtalerne optaget af 

Kriminalforsorgen i 2021, der efterfølgende blev kontrolaflyttet 

henholdsvis 1) stikprøvevis, 2) af konkret nødvendige ordens- 

eller sikkerhedsmæssige grunde og 3) af hensyn til beskyttelse 

af den forurettede, jf. telefonbekendtgørelsens § 14?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Direktoratet for Kriminalforsorgen, der har oplyst følgende: 

 

”Direktoratet kan oplyse, at kriminalforsorgsområdet skal fore-

tage hyppig stikprøvevis kontrol af telefonsamtaler, der optages 

i henhold til straffuldbyrdelseslovens § 57, stk. 3-5, eller i øvrigt 

hvis dette konkret findes nødvendigt af ordens- og sikkerheds-

mæssige grunde eller af hensyn til beskyttelse af den forurettede 

ved lovovertrædelsen, jf. telefonbekendtgørelsens § 14, stk. 1. 

 

Optagelser af telefonsamtaler slettes, senest 6 måneder efter at 

de er foretaget, jf. straffuldbyrdelseslovens § 57, stk. 3 og stk. 4. 

Det er således ikke muligt at oplyse, hvor mange telefonsamta-

ler, der er blevet aflyttet i hele 2021, ligesom baggrunden for 

aflytning af telefonsamtaler heller ikke fremgår af loggen. For 

så vidt angår perioden mellem den 30. september 2021 og frem 

kan der henvises til den samtidige besvarelse af spørgsmål nr. 

59 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg punkt 3.” 
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